

# 土壤與環境

## Soil and Environment

---

理事長：許正一

President: Z.Y. Hseu

總編輯：蔡呈奇

Editor-in-chief: C.C. Tsai

編輯委員：

Editors:

王尚禮 申 雍 向為民 何聖賓 李英明  
李達源 沈佛亭 馬清華 莊愷璋 許正一  
郭鴻裕 陳仁炫 陳尊賢 陳琦玲 黃山內  
黃裕銘 楊秋忠 楊盛行 鄒裕民 趙震慶  
蔡呈奇 賴文龍 賴朝明 賴鴻裕 鍾仁賜  
簡宣裕 羅秋雄 譚鎮中  
(依筆劃次序)

S.L. Wang, Y. Shen, U.M. Siang, S.B. Ho, Y.M. Lee,  
D.Y. Lee, F.T. Shen, C.H. Ma, K.W. Juang, Z.Y. Hseu,  
H.Y. Kuo, J.H. Chen, Z.S. Chen, C.L. Chen, S.N. Huang,  
Y.M. Huang, C.C. Young, S.S. Yang, Y.M. Tzou, C.C. Chao,  
C.C. Tsai, W.E. Lay, C.M. Lai, H.Y. Lai, R.S. Chung,  
S.Y. Chien, C.S. Lo, and C.C. Tan

編輯顧問：Dean L. Hesterberg

Consulting editor: Dean L. Hesterberg

發行人：許正一

Publisher: Z.Y. Hseu

編輯者：中華土壤肥料學會編輯委員會

Editor: Editorial Board of the Chinese Society of Soil and  
Fertilizer Sciences

印刷者：大進印刷有限公司

Printer: Tah Jinn Printing Co., Ltd.

地 址：台北市108和平西路三段318號

Address: No. 318 Sec. 3, Ho-Ping W. Rd., Taipei, Taiwan

電 話：(02)2308-7600

Tel: +886-2-2308-7600

---

本學刊由中華肥料學會刊行，免費贈送本會會員。非會員訂購費用為每期新台幣300元(或美金10元，包含海運郵資)。凡欲申請參加本會或訂購本學刊者，來函請寄：臺北市羅斯福路四段1號，國立臺灣大學農業化學系轉中華土壤肥料學會收。電話：(02)3366-4802。

This is an official Journal and published by The Chinese Society of Soil and Fertilizer Sciences. Subscription rate for nonmember is NT\$300 (or US\$10) for a single copy postpaid by surface mail. Application of new memberships and subscription, please contact and send checks payable to: The Chinese Society of Soil and Fertilizer Sciences. Address: Department of Agricultural Chemistry, National Taiwan University, No.1, Sec. 4, Roosevelt Rd., Taipei 10617, Taiwan. TEL: 886-2-3366-4802.